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BRM.0012.9.2012.3    
Protokół nr 9/2012 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Turystyki i Promocji Gminy 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 25 września 2012 roku 

 
Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00 
Godzina zakończenia obrad: 12:30 
Miejsce obrad: Gimnazjum nr 1 w Ząbkowicach Śląskich 
 
W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
1. Zdzisław Burnat  Przewodniczący Komisji 
2. Janusz Labok   Zastępca Przewodniczącego 
3. Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 
4. Franciszek Gawęda   Członek 
5. Stanisław Susz    Członek 
6. Bogdan Tkaczyński  Członek 
7. Władysław Witkowski Członek  
 
Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Porządek obrad: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Analiza wyników egzaminów: 

a) sprawdzianów klas 6 szkół podstawowych, 

b) egzaminów gimnazjalnych. 

3. Informacja nt. wyników nauczania uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych  

w gminie.                                                  

4. Informacja o sytuacji finansowej jednostek oświatowych po VIII miesiącach  

i na IV kwartał 2012 roku 

5. Zapoznanie się z działalnością stowarzyszeń sportowych działających na terenie 

gminy; 

c) stan obiektów 

d) ilość drużyn 

e) programy pracy z młodzieżą 

4. Sprawy różne       

5. Zakończenie obrad. 
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Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
 
W związku z brakiem uwag do porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt. 2 Analiza wyników egzaminów: 

a) sprawdzianów klas 6 szkół podstawowych, 

 
Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 Andrzej Popławski, przedstawił krótką analizę 
wyników sprawdzianów za ubiegły rok, powiedział też, że zajęcia w szkole 
prowadzi wysoko wykwalifikowana kadra nauczycieli. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionej analizy. Nikt nie 
zabrał głosu, więc poprosił Dyrektora Machnika o przedstawienie analizy. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 Jarosław Machnik powiedział, że szkoła ma 
specjalnie powołany zespół do sprawdzania sprawdzianów, który szczegółowo 
analizuje wyniki i przynosi to efekty, na początku października zespół ustala 
zadania, które realizuje w ciągu całego roku szkolnego w formie sprawdzianów, są 
zadania z polskiego, różnego rodzaju konkursy podobnie z matematyką i wynik jest 
bardzo zadowalający 21,8 %, przedkłada się to na różnego rodzaju sukcesy w 
konkursach i zawodach sportowych gdzie szkoła zajmowała pierwsze miejsce, 
również z języka niemieckiego. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 Bogusława Raba powiedziała, że jeżeli chodzi o 
wyniki to jest dobrze, szkoła uzyskuje dobre wyniki w nauczaniu, odnosi sukcesy w 
sporcie i nauce, nauczyciele cały czas podnoszą swoje kwalifikacje, zdobywają 
dodatkową wiedzę i wiąże się to z dobrymi wynikami sprawdzianów. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionej analizy. 
 
Radny Stanisław Susz zapytał czy klasy integracyjne wchodzą w ocenę. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 Bogusława Raba odpowiedziała, że tak. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Braszowicach Jerzy Kacik powiedział, że szkoła 
spadła poniżej gminy i województwa i średnia wyszła 20,01% , ten wynik nie jest 
zadowalający. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stolcu Aneta Łęska powiedziała, że jest to słaby 
wynik, dokonano szczegółowej analizy tego wyniku i przyczyn, które mogły 
kształtować tak niski poziom tego sprawdzianu, uczniowie z dysleksją pisali osobno 
egzamin, przyczyną może też być(…..), w szkole zostały podjęte działania w celu 
poprawienia tego wyniku, przede wszystkim powstał program naprawczy i wszyscy 
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nauczyciele zostali zobowiązani do tego aby podnosić standardy określone w 
sprawdzianie, ale także na podstawie wewnętrznego badania kompetencji 
poszczególny uczniowie zostali objęci zajęciami wyrównawczymi z matematyki i 
języka polskiego, ponieważ w zeszły roku placówka osiągnęła najwyższy poziom , 
nauczyciele są wykwalifikowani, dlatego niski poziom sprawdzianu jest z przyczyn 
środowiskowych. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zwróconej Bożena Kozera powiedziała, że średni 
wynik to 19,7 zajęcia są prowadzone do potrzeb dzieci ale dużo dzieci objętych jest 
dysfunkcją, prowadzone zajęcia są pod kątem sprawdzianu z języka polskiego i 
matematyki oraz ma nadzieje, że ten wynik będzie poprawiony. 
 
 

b) egzaminów gimnazjalnych  
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba przedstawił analizę wyników egzaminu 
gimnazjalnego, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu, powiedział, że aby 
poprawić wyniki egzaminów trzeba by było wprowadzić więcej egzaminów 
próbnych, chciałby także zabezpieczyć środki dla dzieci grających w siatkę, żeby 
miały zajęcie po godzinach szkolnych. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy szkoła posiada klasy profilowane. 
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba odpowiedział, że tak, chłopcy grają w 
piłkę nożną, są też klasy matematyczne i humanistyczne, biorą one udział w różnych 
konkursach i zajmują wysokie miejsca. 
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 2 Anna Kuźmińska powiedziała, że wyniki szkoły spadły 
w porównaniu do roku poprzedniego, teraz są poniżej średniej powiatowej a 
następnie przestawiła analizę wyników egzaminu, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 3  Informacja na temat wyników nauczania szkół podstawowych  
i gimnazjalnych w gminie. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał powiedziała, że dyrektorzy muszą wprowadzać 
programy naprawcze w celu podwyższania wyników nauczania i dyrektorzy muszą 
podjąć działania w tym kierunku, analizowane były też przez Burmistrza 
funkcjonowania poszczególnych placówek oświatowych i decyzje, które były 
podejmowane były pozytywne na temat dofinansowania, powiedziała też, że 
nauczyciele powinni dostawać więcej pieniędzy za to, że zostają w godzinach 
popołudniowych i pomagają dzieciom w odrabianiu lekcji lub prowadzą zajęcia 
dodatkowe, natomiast, jeżeli chodzi o rok 2013 dyrektorzy również złożyli swoje 
zapotrzebowanie. 
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Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, że z uwagą wysłuchał sprawozdań 
dyrektorów i zaobserwował, że niektórzy dyrektorzy z zachwytem opowiadali o 
swoich osiągnięciach i wynikach, inni z pewnym zażenowaniem, że te wyniki są 
poniżej średniej, powiedział też, że nauczyciel może być bardzo dobry, sumienny a 
nie osiągnie efektów na miarę, jaką by się chciało, bo to wszystko zależy od 
współpracy z rodzicami, dzieci, które chcą się uczyć, stwierdził, że w jednej szkole 
wszystko jest realizowane od razu w innej jest ciężej, bo rodzice nie mają pieniędzy 
na przybory i książki, rzadko się zdarza, że od razu dzieci są geniuszami, bo jest 
garstka uczniów, którzy uczą się dla siebie, następnie wypowiedział się na temat 
osiągnięć sportowych, że jest to sposób, aby odciągnąć dzieci od złych nawyków, od 
otwarcia „Orlika” przychodzi tam dużo dzieci i powinno powstać ich więcej przy 
szkołach, sprawy finansowe są nienajlepsze, na koniec roku samorządy będą musiały 
wypłacić rekompensatę dla nauczycieli. 
 
Radny Stanisław Susz zapytał, jakie niedobory mają nauczyciele. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że jest przygotowana uchwała budżetowa, która 
zapowiada zmiany w budżecie i poprosił o wysłuchanie tych informacji, które nie 
zostały zgłoszone a dyrektorzy chcieli uwzględnić, bo to, co jest ustalone to środki są 
zabezpieczone. 
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba zwrócił uwagę na to, że nie zostały 
policzone podwyżki od 1 września dla nauczycieli. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat poprosił Burmistrz Ewę Figzał o przedstawienie budżetu na 
placówki oświaty. 
 
 
Ad. pkt. 4  Informacja o sytuacji finansowej jednostek oświatowych po VIII 
miesiącach i na IV kwartał 2012 roku. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał powiedziała, że posiada pełną diagnozę sytuacji 
finansowej w poszczególnych placówkach, koszty związane z urlopami na ratowanie 
zdrowia jest aż 8 osób, w uchwale budżetowej są zmiany w ramach budżetu 
placówek przeniesienia w działach, natomiast w październiku będzie dodatkowa 
uchwała budżetowa poświęcona …(zapis nieczytelny), koszt dodatku 
jednorazowego uzupełniającego na miesiąc czerwiec 550 000 zł, na 31 sierpień 
130 000 zł, teraz ta kwota zostanie jeszcze pomniejszona i zostanie to podane na 
komisji w październiku. Potrzeby szkół zostaną zabezpieczone. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że dokładnie będzie można to przedyskutować 
podczas projektu uchwały budżetowej, następnie zapytał czy dyrektorzy złożyli 
wszystkie zapotrzebowania. 
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Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba stwierdził, że te kwoty mogą się zmienić, 
poprzez różne zwolnienia lekarskie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat wypowiedział się na temat wyników nauczania i dlaczego nie było 
nic mówione o wychowaniu, ponieważ temat był ściśle związany z analizą wyników 
i potrzeba by było dużo czasu, aby omówić to wszystko, przy osobistym 
zaangażowaniu nauczycieli w zajęcia lekcyjne, gdzie nie za wszystkie swoje godziny 
dostają oni wynagrodzenie, jest to bardzo zadowalające, że się nie zniechęcają i 
cieszą wszystkie inicjatywy z rozwojem dzieci i młodzieży, im więcej dzieci w 
ośrodkach kultury i na Sali gimnastycznej tym mniej dzieci na ulicy w miarę 
możliwości finansowych są starania, aby zawsze zabezpieczać środki na takie 
przedsięwzięcia dla placówek, poinformował także, że komisja wychodzi z 
inicjatywą, aby wspólnie dopracować wspólne zasady pracy i udostępnić swoje 
ośrodki np. sale gimnastyczne dla stowarzyszeń dla dzieci i młodzieży, które 
chciałyby korzystać z tej formy a stowarzyszenia muszą płacić, można to 
dopracować przy dobrych działaniach organizacyjnych i pewnych dofinansowaniach 
związanych z większym zużyciem energii, poprosił o przemyślenie tej propozycji i 
zastanowienie jak to można przeprowadzić organizacyjnie i czy była by możliwość 
udostępnienia tych pomieszczeń dla stowarzyszeń, jest to szansa na oszczędzenie 
środków finansowych i zapewnienie dzieciom korzystania z obiektów placówek oraz 
dają im możliwość spędzenia czasu w sposób zorganizowany, powiedział jeszcze, że 
docenia wkład pracy w wyniki jakie są uzyskiwane, ponieważ jest to ciężka praca i 
wymagająca prac indywidualnych u niektórych uczniów ale żeby nie zapominać też 
o dzieciach, które chcą się uczyć i stwarzać im do tego możliwości, stwierdził też ,że 
wszystkie gminy borykają się z problemem finansowym z utrzymaniem oświaty, 
ponieważ organy decyzyjne są gdzie indziej a organy, które muszą zapewnić 
funkcjonowanie oświaty są z gmin, stwierdził, że najważniejsze jest dobro dziecka 
ale sytuacja finansowa doprowadza do tego, że musiała zostać zamknięta szkoła w 
Bobolicach, Olbrachcicach Wielkich ale ze względu na niż demograficzny pewne 
decyzje muszą być podejmowane, podziękował za nauczanie i wychowanie dzieci w 
szkołach oraz za wkład, jaki wkładają nauczyciele w to, następnie powiedział, że kto 
chce może opuścić spotkanie przed rozpoczęciem drugiej części. 
 
 
Ad. pkt. 5  Zapoznanie się z działalnością stowarzyszeń sportowych działających 
na terenie gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że nie wszystkie stowarzyszenia złożyły wcześniej 
informacji i poprosił o ponowne zgłoszenie tej informacji w formie pisemnej. 
Prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Społecznych „RAZEM” Ewa Olewicz 
przedstawiła sprawozdanie częściowe z wykonanych działań, które stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy ma ktoś pytania do przedstawionego sprawozdania. 
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Radny Franciszek Gawęda, powiedział, że złoży wniosek w formie pisemnej o 
kserokopię sprawozdania. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał ile środków jest pozyskiwanych przez stowarzyszenie poza 
tymi otrzymanymi z budżetu. 
 
Prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Społecznych „RAZEM” Ewa Olewicz 
odpowiedziała, że w zeszłym roku za organizowanie koncertu dodatkowo otrzymali 
6 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego, pozostałe środki są wolontariuszy lub osób, 
które działają na rzecz stowarzyszenia np. piorą stroje, utrzymują boiska i swoja 
pracą angażują się do finansów, jeżeli chodzi o koszty(…..) były związane tylko ze 
środkami transportu, ponieważ jadąc do Niemiec pokryli oni koszty pobytu na 
miejscu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy ma ktoś jeszcze jakieś pytania. Nikt, więc poprosił 
następne stowarzyszenie o przedstawienie informacji. 
 
W dalszej części stowarzyszenia przedstawiły informacje z działalności, które 
stanowią: 

• załącznik nr 6 do protokołu- Ząbkowicki Klub Karate Kyokushin 
• załącznik nr 7 do protokołu- Gminny Szkolny Związek Sportowy  

 
Radny Stanisław Susz zapytał, jakie są koszty wynajęcia Sali. 
 
Przedstawiciel Ząbkowickiego Klubu Karate Kyokushin Odpowiedziano, że 
miesięcznie wynosi to około 1000 zł, sale można tylko wynająć na Hali Słonecznej. 
 
Radny Franciszek Gawęda zapytał o pomoc finansową. 
 
Odpowiedziano, że 5 000 zł na karate i 5 000 zł na siatkówkę. 
 
Radny Franciszek Gawęda powiedział, że ma wrażenie, że miasto zbyt mało 
ukierunkowuje się.  
 
Przedstawiciel Ząbkowickiego Klubu Karate Kyokushin,  aby zachęcić dzieci to nie 
wystarczy samo karate ale dodatkowe zajęcia np. gra w piłkę nożną. 
 
Wywiązała się dyskusja w tym temacie. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, że ma wniosek, ponieważ będzie wolne 
pomieszczenie po OPS bo zostaje ona przeniesiona do budynku po byłym sądzie, w 
związku z tym będą wolne pomieszczenia i jest ich dosyć sporo, jest też wolne 
pomieszczenie na I Pietrze gdzie była harcówka i można byłoby pomyśleć aby 
stworzyć takie miejsce dla stowarzyszeń, gdzie mogliby pracować i się spotykać oraz 
prowadzić swoją działalność, pani Cwek zorganizowała niepubliczna świetlice po 
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zajęciach w szkole i ona się nimi zajmuje za pewna odpłatnością a to pomieszczenie 
jest bardzo malutkie i w związku z tym będzie niedługo problem gdzie pomieścić te 
wszystkie dzieci i gdyby OPS przeniósł się na Al. Niepodległości to wtedy można 
udostępnić Pani Cwek te większe pomieszczenia a pozostałe przeznaczyć dla 
stowarzyszeń żeby nie marnować budynków tak jak stoi po Ogólniaku na ul. 
Bohaterów Getta. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat stwierdził, że wniosek jest jak najbardziej słuszny i jest to godna 
inicjatywa, poprosił o skierowanie wniosku do Burmistrza. Zapytał czy ktoś jeszcze 
chce zabrać głos. Nikt, więc podziękował za przedstawione informacje i zapytał czy 
wpłynęły jeszcze inne sprawozdania ze stowarzyszeń. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że te sprawozdania, które wpłyną do wydziału to są w 
trakcie wykonywania tych zadań i prosi o ich przekazanie aby komisja mogła się 
zaznajomić jak te środki zostały wykorzystane przez poszczególne stowarzyszenia.  
 
 
Ad. pkt. 4  Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat poprosił aby na wstępie przejść do zaopiniowania projektu 
uchwały o żłobkach i klubach dziecięcych a później w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie, które najbardziej dotyczą placówek oświatowych. 
 
- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wpis do rejestru 
żłobków i klubów dziecięcych prowadzących działalność na terenie Gminy 
Ząbkowice Śląskie. 
 
Inspektor Anna Marcinków przedstawiła powyższy projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał Radny Franciszek Gawęda i 
Inspektor Anna Marcinków. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat stwierdził, że ten procent powinien być jak najniższy, ponieważ w 
Gminie nie ma dużo takich placówek, i pewnie dużo nie powstanie. Następnie 
zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt więc zarządził głosowanie nad 
przedstawionym projektem uchwały. 
 
Głosowanie:  za: wszyscy  przeciw:0  wstrzymało:0 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty przez Komisję. 
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- Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że niniejszą uchwałą dokonuje się zmiany 
przeznaczenia rezerwy w wysokości 57 517,00 zł zabezpieczonych w budżecie na 
wydatki związane z realizacją programów, z przeznaczeniem dla Szkoły 
Podstawowej nr 3, zwiększa się także plan dotacji dla Niepublicznych Przedszkoli w 
kwocie 22 720,00 zł w celu zabezpieczenia środków z tytułu zwrotu dotacji za 
uczęszczanie dzieci z Gminy Ząbkowice Śląskie na (……), zwiększenie dochodów 
wydatków bieżących o kwotę 8 547,00 zł, w tym 1 200 zł na zakup wynajmowanych 
pomieszczeń Szkoły Podstawowej nr 2 z jednoczesnym przeznaczeniem na wydatki 
tej jednostki, 7 347,00 zł za uczęszczanie dzieci do przedszkola w Ząbkowicach 
Śląskich z Gminy Niemcza, za uczęszczanie dzieci z Gminy Ząbkowice Śląskie do 
Przedszkola w Stoszowicach w celu zabezpieczenia środków 2 720,00 zł, zgodnie z 
wnioskiem dla Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w celu funkcjonowania świetlicy 
szkolnej, dokonano też zmian budżetowych dla Gimnazjum nr 1. Następnie 
otworzył dyskusje nad przedstawionym projektem uchwały. 
 
Radny Franciszek Gawęda zapytał czy jest informacja dotycząca jak przedstawia się 
sytuacja, tzn. ile poszczególnych gmin (…)  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że w tej chwili ciężko mu odpowiedzieć, natomiast 
jako gmina egzekwują od samorządów nie tylko za dzieci, które uczęszczają do 
przedszkola ale także do szkół na terenie Gminy, w tej chwili liczą się każde 
pieniądze i nikt nie odpuści i trzeb spłacać gminy tak jak one to robią. Następnie 
zapytał czy ma ktoś jeszcze jakieś pytania. Nikt więc zarządził głosowanie nad 
przedstawionym projektem uchwały. 
 
Głosowanie:  za: wszyscy  przeciw:0  wstrzymało:0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty przez Komisję. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że po ostatnich dyskusjach na Komisjach wpłynęła 
propozycja systemowego wsparcia kultury fizycznej w Ząbkowicach Śląskich 
złożona przez Pana Unkasa Gałka, ponieważ została taka koncepcja wypracowana 
poprzez użyczanie obiektów, jeżeli radni chcą się zapoznać z ta propozycją to mogą 
podejść do wydziału i się wszystkiego dowiedzieć. 
 
Radny Franciszek Gawęda zapis nieczytelny.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat odpowiedział, że jest to ważny temat i istotne kwoty, że jeszcze nie 
raz będzie się do tego wracało, bo będzie się to mogło zmieniać co miesiąc. 
 
Wywiązała się dyskusja. 
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Radny Bogdan Tkaczyński zaproponował, aby Radny przeczytał art. 37, który mówi 
na czym polega wypłacenie dodatku wyrównawczego, jest tam wyraźnie napisane, 
rok finansowy trwa od 1 stycznia do 31 grudnia natomiast rok szkolny od 1 września 
jednego roku do 31 sierpnia następnego roku i w związku z tym to co się stało w 
roku ubiegłym i teraz do 31 sierpnia nie ma już na to wpływu. 
 
Radny Stanisław Susz powiedział, że zaskoczeniem było dla niego, że trzeba wydać 
te pieniądze z budżetu, już jest dylemat(…),  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat stwierdził, że pieniędzy w budżecie nie przybywa i trzeba podjąć 
decyzję nie o urwaniu jednego czy dwóch etatów w placówce ale o likwidacji 
pewnych placówek bo inaczej będzie sześć placówek dziadowskich a lepiej mieć 
cztery i dobrze funkcjonujące. 
 
Radny Franciszek Gawęda złożył wniosek o rzetelną informacje na sesję z diagnozą. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński zapytał czy zgodnie z uchwałą dyrektorzy dostali 
podwyżki … 
 
Tak dostali. 
 
Dyrektor gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba  ma duży wpływ na wynagrodzenie dla 
nauczycieli(…), jako dyrektorzy starają się różne manewry wykonywać aby te 
wynagrodzenia należycie wypłacać,  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat dodatek motywacyjny został obniżony przez Radę w momencie 
kiedy zaczęły się problemy finansowe warunkując, że jak się sytuacja poprawi to go 
zwiększą. 
 
Wywiązała się dyskusja. 
 
Radny Ryszard Pawłowski jeżeli nauczyciele przez swoje Związki Zawodowe 
walczyli o kartę nauczyciela i przywilej, że mogą w pewnym wieku przechodzić na 
emerytury to tego już nie ma. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, że rok 2013 najprawdopodobniej będzie 
ostatnim rokiem kiedy będzie obowiązywała karta nauczyciela. 
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba dodatek…, jest nagonka na nauczycieli, że 
polski nauczyciel krótko pracuje a wynagrodzenie ma duże, u niego w szkole nie ma 
nauczycieli, którzy pracują krócej?, karta urlopowa na 26 dni  
 
 
 



10 

 

Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, żeby Dyrektor przeczytał Gazetę Wyborczą 
gdzie było napisane, kiedy należy zwolnić nauczyciela i dlaczego, wypowiedź 
prawnika związkowego jest zaskakujące, bo jeżeli trzeba zwolnić nauczyciela to 
należy w pierwszej kolejności zwalniać nauczycieli, którzy maja nabyte prawo 
emerytalne i nie ma na to odwołania. 
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba w pierwszej kolejności liczy się awans 
zawodowy nauczyciela, ukończone formy doskonalenia zawodowego, staż pracy, 
doświadczenie i musi być taka klauzula zrobiona w szkole dla wiadomości 
wszystkich nauczycieli i jest to Wyrok Sądu Najwyższego. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński jeżeli jest dwóch nauczycieli i jeden jest straszy to można 
porozmawiać i jeden idzie na część etatu i na emeryturę żeby młodsza nauczycielka 
mogła pracować. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zapytał czy w sprawach różnych ktoś jeszcze chce się 
wypowiedzieć.  
 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 Andrzej Raba powiedział, że Dyrektorzy chcą 
uczestniczyć w Komisji Oświaty, gdy mówione jest o placówkach oświatowych. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powiedział, że zawsze zapraszają wszystkich zainteresowanych, są 
też spisywane protokołu i każdy może je przeczytać i nie mają nic do ukrycia. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, że popiera wniosek Dyrektora Andrzeja 
Raby, ponieważ na każdej Komisji Oświaty w Powiecie Dyrektorzy muszą być. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat zaproponował aby zakończyć Komisję a jeżeli ktoś ma jeszcze 
jakieś pytania to można zostać po jej zakończeniu i porozmawiać, następnie złożył 
wniosek w imieniu całej Komisji Oświaty biorąc pod uwagę, że jest opracowywany 
budżet na przyszły rok chciałby aby dochody własne wróciły z powrotem do 
placówek oświaty, ponieważ jest to mobilizacja . 
 
Radny Bogdan Tkaczyński powiedział, że zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych to te dochody w chwili obecnej powinny wpłynąć do Urzędu ale jest za 
tym by Urząd zwrócił je szkole. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat odpowiedział, że wszystkie pieniądze muszą przejść przez budżet 
bo nie mogą stanowić odrębnego dochodu w jednostce.  
 
Dyskusja. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat poprosił o przesłanie tego wniosku do Burmistrza, następnie 
zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
Protokołowała 
Karolina Kita 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
 

           (-) Zdzisław Burnat 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


